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Zápis ze zasedání Odborné skupiny VVOZP pro přístupnost 
veřejné správy a veřejných služeb 

 
Datum: 01.02.2022  
Jednání řídila: Nicole Fryčová 
Přítomni: Štefan Čulík (MPSV), Eva Dvořáková (MPO), Blanka Espinoza (ÚV ČR), Dana 
Hacaperková (MPSV), Martina Hejdová (MZ), Jarmila Heltová (Správa železnic), Radek Horáček 
(MV), Ivo Hruban (MD), Karin Imbeger (přepisovatelka), Šárka Janáč Kochmanová (MV), Martina 
Jelínková (ÚV ČR), Petr Jiříček (MPSV), Jakub Korec (MPO), Dagmar Lanzová (NRZP ČR), Iva 
Matějková (MK), Jana Nápravníková (MV), Petr Novák (MMR), Pavel Ptáčník (ÚV ČR), Petr Polák 
(KVOP), Eva Průšová (MPO), Michal Rada (KMR), Lucie Sedláčková Půlpánová (ASNEP), 
Markéta Skalská (ÚV ČR), Barbora Suchá (NIPI ČR), Jan Šnyrych (SONS ČR), Kateřina Vrbová 
(MPO), Michala WU (tlumočnice) 
 

Program jednání: 
 

1. Schválení programu jednání 

2. Kontrola plnění úkolů 

3. Pravidelné informace 

a) Aktuality týkající se přístupnosti na jednotlivých ministerstvech 

b) Postup implementace směrnice EAA  

c) Zákon o přístupnosti – průběh monitorování webových stránek a aplikací 

(průběžná informace o stavu monitorování + upozornění na nepřístupné webové 

stránky či aplikace od organizací zastupujících OZP) 

d) Legislativa upravující bezbariérové užívání staveb 

e) Koronavirus a OZP 

f) Průběžná informace o fungování pracovní skupiny k Easy to read 

4. Parametry na posuzování přístupnosti veřejných budov (realizace opatření 2.1.2 Národního 

plánu podpory rovných příležitostí pro osoby se zdravotním postižením na období 2021-

2025) 

5. Úkoly z Národního plánu podpory rovných příležitostí pro osoby se zdravotním postižením 

na období 2021-2025 s datem plnění v roce 2022 (diskuse) 

6. Spisová služba a přístupné dokumenty (prezentace Michala Rady)  

7. Různé  

 

1. Schválení programu jednání 

Předsedkyně Nicole Fryčová členky a členy přivítala a představila novou prezidentku ASNEP Lucii 

Sedláčkovou Půlpánovou. Dále navrhla oproti programu zaslaného v pozvánce zařadit bod týkající 

se legislativy upravující bezbariérové užívání staveb (zařazeno jako bod 3 písm. d)). Poté dala 

hlasovat o schválení navrženého programu. Program byl jednomyslně schválen. 
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2. Kontrola plnění úkolů 

Úkol č. 65: Projekt Byrokratické mapy 
odpovědná: Šárka Janáč Kochmanová (MV) 
Úkol průběžně plněn.  
 
Šárka Janáč Kochmanová uvedla, že nyní probíhá vyhodnocení dotazníkového průzkumu, kterého 
se zúčastnilo 100 respondentů – osob se zdravotním postižením. Výsledkem závěrečné zprávy, 
která je ve fázi rozpracovanosti, budou návrhy, jak dané životní situace zjednodušit a udělat méně 
zatěžujícími. Bylo například zjištěno, že je s procesem vyřizování žádostí o průkaz ZTP spokojeno 
pouze 26 % lidí. Celkově je spokojeno s činností Úřadu práce 45 % respondentů, s ČSSZ pak 3 %. 
36 % respondentů dále uvedlo, že počet dokumentů, který byl daným úřadem vyžádán, je vyšší 
proti původnímu očekávání. Zaznamenány byly také stížnosti na nutnost opakovaného vyplňování 
údajů, které uvedlo 43 % účastníků průzkumu, četnost nezbytných osobních návštěv úřadu, 
výjimkou nebylo ani 5 až 10 návštěv, či finanční náročnost spojená s dojížděním. Výsledkem 
výzkumné zprávy bude soubor podnětů ke zlepšení zjištěných nedostatků, např. vyšší míra 
digitalizace či snížení počtu osobních návštěv.  

Michal Rada poděkoval za výzkum a uvedl, že uvedené problémy vyplývají spíše z nepochopení 
fungování veřejné správy. Žádosti jsou digitalizovány, vše je možné zařídit i bez osobní návštěvy 
úřadu. Lidé mnohdy nejsou informování o právech v souvislosti s digitalizací. Je proto potřebné 
zaměřit se na osvětu.  

Štefan Čulík se dotázal, zda je znám důvod a příčina častých návštěv úřadu. 

Šárka Janáč Kochmanová odpověděla, že pokud to respondenti uvedli, pak budou tyto informace 
známy. Zohledněna byla i místní příslušnost, rozložení zastoupených krajů však nejspíš nebude 
proporcionální. Až bude zpráva vyhotovena, bude odborné skupině zaslána. 

 
Úkol č. 108: Novelizace nařízení vlády č. 63/2011 Sb. – průběh, seznámení se závěry – 
odpovědný: Ivo Hruban (MD) 
Úkol průběžně plněn.  

Ivo Hruban informoval, že v současné době byly rozšířeny požadavky na veřejnou linkovou 
dopravu a na dopravu autobusovou. Koncem roku proběhla analýza konkrétních požadavků 
organizací osob se zdravotním postižením a došlo k zapracování jednotlivých připomínek, zejména 
vysílaček pro nevidomé či interaktivních informačních tabulí. Vzhledem k dalším předpisům, které 
procházejí novelizací, není možné předvídat časový rámec novelizace tohoto nařízení.  
 
Úkol č. 139: Zpracovat přehled nejdůležitějších mezinárodních norem ke GA  
Úkol trvá. Přehled měl být vzniknout v prvním čtvrtletí tohoto roku.  

Michal Rada uvedl, že by měl být nasazen nový informační systém, díky kterému se tento přehled 
vytvoří. Ve druhé půlce února se o nasazení systému uskuteční jednání s ČAS.  
Odpovědní: ČAS a Michal Rada. 
 
Úkol z 2/20: Svolání separátního jednání k problematice nefungujícího audiopopisu u kabelových 
operátorů provozujících kabelové televize (UPC, Vodafone), titulky pro sluchově postižené 
Úkol trvá, jednání nebylo dosud svoláno. Již je však kontakt, se kterým bude možné tuto 
problematiku řešit.  

Pavel Ptáčník konstatoval, že je audiopopis téma, kterému je nezbytné se věnovat. Aktualizovaná 
aplikace Vodafone TV není přístupná. Téma je čím dál aktuálnější, proto je potřeba jednání 
s operátory svolat. 
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Michal Rada reagoval, že Vodafone TV není kabelová televize, v tomto případě se jedná 
o problém aplikace. Může se zdát, že je služeb velké množství, používané aplikace jsou však 
pouze dvě, jen jsou vždy uzpůsobeny jednotlivým provozovatelům. V této věci je nezbytné zapojit 
do jednání i MK.  

Štefan Čulík uvedl, že aplikace Horizon stále funguje, došlo ale k nějakým úpravám. Vodafone 
přislíbil, že se na jaře na přístupnosti aplikace Vodafone TV zaměří. Například na Slovensku je již 
hodně programů, které audiopopisem disponují. 

Odpovědní: MPO, SONS, ASNEP, VVOZP, Nicole Fryčová 
 
Úkol z 2/20: Podávání podnětů od organizací zastupujících OZP týkajících se přístupnosti 
webových stránek a mobilních aplikací 
Úkol průběžně plněn. Zařazeno jako samostatný bod. 
Odpovědní: MV-OEG, SONS, ASNEP. 
 
Úkol z 2/20: Zpracovat informaci o problematice přístupnosti a srozumitelnosti dokumentů 
vydávaných jednotlivými ministerstvy pro OZP 
Úkol trvá: odpovědní: MV, Michal Rada. Zařazeno jako samostatný bod. 
 
Úkol z 2/20: Specifikace otevřených formálních norem publikování dat z veřejné správy čitelným 
způsobem: ofn.gov.cz (v jakém technickém datovém formátu si budou instituce vyměňovat 
informace) 
Úkol plněn, odpovědný: MMR, na příštím jednání průběžně informovat. 

Michal Rada uvedl, že je připravována novela zákona o svobodném přístupu k informacím, do 
které bude promítnuta i čitelnost dokumentů apod. Formální normy jsou publikovány přístupně, 
obrázky jsou nahrazeny schématy atd. Pokud budou tyto normy úřady dodržovat, pak bude 
přístupnost dat zajištěna.  

Úkol: Poskytnout kontakt na NRZP, aby mohly být využity existující metodiky.  
 
Úkol z 9/20: Svolání schůzky ke stavu přístupnosti justičních budov 
Úkol vyřazen, přístupnost veřejně přístupných budov je předmětem opatření Národního plánu 
podpory rovných příležitostí pro osoby se zdravotním postižením na období 2021-2025, úkol tedy 
musí být plněn.  
Odpovědní: MS, VVOZP, Nicole Fryčová 
 
Úkol z 1/21: Zajistit intenzivní spolupráci CENDIS s NRZP a SONS vedoucí k odstranění 
nedostatků v přístupnosti systému jednotného jízdného  
Úkol trvá.  

Dagmar Lanzová uvedla, že NRZP nebyla CENDIS nekontaktována a ani neproběhly žádné 
schůzky. 

Jan Šnyrych doplnil, že SONS v kontaktu s CENDIS je, byl zpracován audit mobilní aplikace 
i webu a připomínky SONS byly zapracovány. Nyní probíhá spolupráce, např. při implementaci 
nových funkcí – možnost rezervace sedadel apod.  

Nicole Fryčová dodala, že pokud by NRZP měla nějaké připomínky, pak může CENDIS 
kontaktovat.  

Dagmar Lanzová uvedla, že za NRZP stížnosti nebyly na one ticket, spíše se jednalo o problém 
cestování s elektrickými vozítky. Dohoda s CENDIS bude nutná, jakmile se spustí plný provoz 
elektronické dálniční známky a budou probíhat kontroly registračních značek.  
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Nicole Fryčová konstatovala, že k problematice eDálničních známek budou ještě probíhat dlouhá 
jednání. 
 
Úkol z 1/21: Vypracovat dokument týkající se problematiky přístupnosti spisové služby 
a požadavků na přístupné dokumenty, odpovědný: Michal Rada 
Zařazeno jako samostatný bod. 
 
Úkol z 5/21: Zpřístupnění Centrálního rezervačního systému 
Úkol trvá. 

Martina Hejdová uvedla, že v této oblasti došlo k posunu, SONS měl možnost otestovat první část 
rezervačního systému, uplatněné připomínky byly z větší části zohledněny. Problémy jsou nyní ve 
druhé části, která se týká systému Reservatic, připomínky k ní již také byly zaslány a je řešen 
způsob, jakým budou potřebné změny implementovány. Komplikací byla nemožnost tuto část 
testovat offline.  

Jan Šnyrych dodal, že SONS disponuje testovacím přístupem k vývojové verzi systému 
Reservatic. Vše bylo otestováno, část zaslaných připomínek je již zapracována, část ještě ne, na 
což bylo upozorněno. Předpokládá, že zpracovatel změny na základě připomínek provede. Poté by 
měl být systém nasazen do funkční verze.   

Úkol z 5/21: SONS bude distribuovat materiál s příklady dobré praxe zpřístupňování voleb pro 
zrakově postižené. 
Úkol splněn, materiál bude rozeslán. 
 
Úkol z 10/21: Jindřich Mikulík zašle manuál, příp. připomínky k proběhlé volební kampani v otázce 
přístupnosti pro osoby se sluchovým postižením. 

Lucie Sedláčková Půlpánová uvedla, že o plnění tohoto úkolu bude odbornou skupinu informovat 
dosavadní člen pan Mikulík. 
 
Úkol z 10/21: Petr Novák zašle sekretariátu VVOZP souhrn relevantních ustanovení nového 
stavebního zákona, termín do konce října 2021. 
Úkol splněn, materiál byl rozeslán. 
 
Úkol z 10/21: Michal Rada připraví prezentaci k problematice přístupnosti dokumentů na příští 
zasedání skupiny. 
Zařazeno jako samostatný bod, bude zařazeno i na příští jednání. 
 
Úkol z 10/21: Zaslání stručné informace o plnění Národního plánu podpory rovných příležitostí 

pro osoby se zdravotním postižením na období 2021–2025 
Úkol považován za splněný. 

Pavel Ptáčník uvedl, že vzhledem k tomu, že resorty již byly požádány o zaslání zprávy o plnění 
za účelem monitorování realizace Národního plánu, je už bezpředmětné tento úkol dále sledovat. 
 
Úkol z 10/21: Uveřejnit Průvodce regulativními pravidly na internetových stránkách MPSV a MZ. 
Úkol splněn částečně. 

Martina Hejdová k úkolu za MZ uvedla, že publikace byla umístěna i s relevantními odkazy 
na stránky Národního zdravotnického informačního portálu, kde je vše přehledně a detailně 
zpracováno. 

Dana  Hacaperková za MPSV dodala, že materiál sice nebyl uveřejněn na internetových 
stránkách, ale byl sdílen s Úřadem práce a se sociálními pracovníky, kde bude mít využití přímo 
při práci s občany.  
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Dagmar Lanzová doplnila, že NRZP plánuje vydat pokračování publikace v tištěné i elektronické 
podobě zaměřené přímo na informování spotřebitelů. O již vydanou publikaci projevili zájem 
dopravci i odbory dopravy a sociální péče v některých krajích.  
 

3. Pravidelné informace 

a) Aktuality týkající se přístupnosti na jednotlivých ministerstvech 

Martina Hejdová sdělila, že byla rozšířena přístupnost, jak na infolince 1221, tak na klasické lince 
MZ, které byly přizpůsobeny také potřebám úředníků. Nově je možné využívat i vzdálené podpory 
při osobním jednání s osobou, která potřebuje tlumočení do českého znakového jazyka či přepis, a 
to na základě předchozí domluvy. 

Ivo Hruban informoval o novém usnesení vlády ze dne 26. ledna 2022 č. 62, které upravuje slevy 
na jízdném. Osobám s průkazem ZTP a ZTP/P zůstanou slevy zachovány, nově jsou přidány slevy 
pro osoby, které pobírají invalidní důchod ve třetím stupni. Snižování slev pro většinovou populaci 
bude platné od 1. dubna. Pro osoby s invalidním důchodem ve 3. stupni zatím nebyl stanoven 
termín účinnosti. Je snaha o to, aby byly potřebné informace automaticky generovány ze systému 
MPSV. Nyní proto probíhají jednání mezi MPSV a MD, zatím se však nepodařilo věc vyřešit. 

Štefan Čulík dodal, že většina lidí pobírajících invalidní důchod 3. stupně má nejspíše z větší části 
také průkaz ZTP či ZTP/P. 

Lucie Sedláčková Půlpánová informovala o zpřístupnění linky 112 a dalších pro osoby 
se sluchovým postižením a možnosti komunikovat přes SMS.  

b) Postup implementace směrnice EAA  

Proběhlo meziresortní připomínkové řízení k zákonu č. 90/2016 Sb. stanovujícího pravidla 
pro uvádění výrobků na trh. V současné době probíhá připomínkování nového zákona 
o požadavcích na přístupnost služeb. 

Jednání se za MPO účastnili Eva Dvořáková, Jakub Korec a Eva Průšová, kteří se zabývají 
implementací dané směrnice. 

Eva Průšová podala informace o probíhající transpozici, zákon č. 90/2016 Sb., do kterého je 
promítnuta část směrnice týkající se výrobků, byl po připomínkovém řízení předán na Úřad vlády, 
dále bude pokračovat projednávání v komisích LRV. Poté bude návrh zákona předložen 
ke schválení, je připraveno i nařízení vlády, to bude do legislativního procesu zařazeno 
po schválení zákona vládou. K transpozici části týkající se služeb byl vydán návrh nového zákona, 
meziresortní připomínkové řízení končí 4. února. Poté bude předložen vládě. I k tomuto zákonu je 
připraveno nařízení vlády, kterým bude zákon prováděn, opět bude předáno do meziresortního 
připomínkového řízení po schválení zákona vládou. Krátká informace k transpozici je uveřejněna 
i na internetových stránkách MPO.  

Nicole Fryčová informovala o konání jednání SONS a MPO, na kterém byly probírány dílčí otázky. 

Jan Šnyrych doplnil, že na této schůzce byly probírány připomínky k připravovanému zákonu 
o přístupnosti služeb, např. řešení orgánů dozoru, které jsou vyjmenovány v 9 bodech, což by 
mohlo být nepřehledné nejen pro uživatele, ale také pro jednotlivé orgány dozoru. Dále je potřeba 
zaručit, že výrobky s hlasovým výstupem budou mít tento výstup také v českém jazyce.  

Michal Rada souhlasí s tím, aby dozor vykonávalo více orgánů, což zaručí větší rozšíření dané 
problematiky. Je však potřebné zaměřit se na metodickou a konzultační činnost, což by měl 
zajišťovat gestor zákona i obou nařízení.  
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Jan Šnyrych uvedl příklad, kdy např. na bankomaty a platební terminály bude dohlížet ČOI, na 
bankovnictví pak ČNB. U mediálního obsahu by to byla např. u šíření vysílání a kabelové televize 
Rada pro rozhlasové a televizní vysílání, nad zařízeními by pak vykonávala dozor ČOI.  

Jakub Korec upřesnil, že orgánů dozorů je u služeb hodně, MPO však očekává i k tomuto 
připomínky. Výkon dozoru byl v návrhu zákona stanoven tímto způsobem, aby poskytovatelé 
nebyli zatěžováni množstvím kontrol. Otázka je to však otevřená. Přiložené návrhy nařízení byly 
pouze tezemi, ještě musí být dopracovány a budou předmětem samostatných připomínkových 
řízení. 

Jan Šnyrych uvedl, že by bylo vhodné vytvořit přehled, jaké normy se vztahují na jednotlivé 
výrobky a služby. 

Michal Rada souhlasil s tím, že obdobný soupis norem chyběl i v důvodové zprávě. Platných 
norem je však cca 11 tisíc, otázkou jsou také jejich novelizace.  

Eva Průšová dodala, že nyní je problém v evropské normalizaci, celý proces je aktuálně zpomalen. 
Lze předpokládat, že evropské normalizační organizace budou pověřeny vyhotovit k směrnici 
seznam, který pak bude vydán. 

Lucie Sedláčková Půlpánová položila dotaz týkající se přístupnosti koncových zařízení. Pro osoby 
se sluchovým postižením je to zásadní otázka, jelikož někteří nemají dostatečné kompetence 
v českém jazyce.  

Eva Průšová uvedla, že koncová zařízení spadají do kompetence Českého telekomunikačního 
úřadu, na MPO je odbor elektronických komunikací. Spolugestorem jsou pak ostatní ministerstva.  

Nicole Fryčová odpověděla, že dotazy budou MPO zaslány vzhledem k jejich zaměření k vyjádření 
písemně. 

Dagmar Lanzová na závěr bodu poukázala na problém roztříštěnosti kompetencí a upozornila 
na nové set top boxy, které již nesplňují požadavky na přístupnost.  

Úkol: Předat dotazy ASNEP k vyjádření MPO. Odpovědná: Nicole Fryčová 

c) Zákon o přístupnosti – průběh monitorování webových stránek 

a aplikací (průběžná informace o stavu monitorování + upozornění 

na nepřístupné webové stránky či aplikace od organizací zastupujících 

OZP) 

Radek Horáček shrnul výsledky kontrol za první dvouleté období (2020-2021). V tomto období bylo 
kontrolováno celkem 310 internetových stránek a 17 mobilních aplikací. Mezi nejčastější 
pochybení patřil minimální kontrast, funkčnost obsahu či netextový obsah. Často se vyskytovala 
také neshoda prohlášení o přístupnosti. Celkem bylo zjištěno 214 pochybení. Kontrolovaný subjekt 
většinou zjištěnou chybu odstranil. Např. u obcí zásadní problém s naplňováním těchto povinností 
není, většinou mají jednoho dodavatele, který často dodává pro více obcí, proto jsou zjištěná 
pochybení napravena a promítnou se i do všech ostatních spravovaných stránek centrálně. 
U mobilních aplikací byl problémem minimální kontrast či vzájemné vztahy. V roce 2022 bude 
nezbytné zkontrolovat shodný počet subjektů jako za uplynulé dva roky, je naplánováno 339 
kontrol internetových stránek a 19 kontrol mobilních aplikací. Zpráva o výsledcích kontrol byla již 
vypracována a zaslána Evropské komisi. 

d) Legislativa upravující bezbariérové užívání staveb 

Petr Novák uvedl, že nový stavební zákon je schválen, účinný bude od konce července 2023. 
Současná koalice avizovala, že bude chtít provést některé úpravy zákona, zejména ty, které se 
týkají státní stavební soustavy. V současné době jsou poslanecké sněmovně předloženy dvě 
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novely, k první vláda zaujala nesouhlasné stanovisko, projednávání druhé novely, která se týká 
procesní integrace a stavební soustavy, bylo pozastaveno. MMR nesouhlasí s tím, aby 
v ustanovení § 333 odst. 2 bylo obsaženo zmocnění k vydání nařízení v přenesené působnosti 
pro Prahu, Brno a Ostravu. Na základě tohoto ustanovení tak mohou vzniknout 4 odlišné předpisy 
k bezbariérovému užívání staveb. K přípravě celostátní vyhlášky dodal, že 3. listopadu proběhlo 
jednání pracovní skupiny, kterého se zúčastnili také zástupci neziskových organizací podle 
usnesení VVOZP. Kromě ministerstva obrany, vnitra a spravedlnosti jsou členy všechny resorty. 
Z hlediska přístupnosti byla vedena separátní komunikace s NRZP a SONS, s ASNEP se spojit 
nepodařilo. V lednu se uskutečnilo další separátní jednání, na únor je pak plánováno další jednání 
pracovní skupiny. V lednu MMR také obdrželo podněty od NRZP. 

Dagmar Lanzová uvedla, že zmocnění v § 333 je velký problém, uvedená města mohou vytvořit 
vlastní předpisy upravující bezbariérové užívání, v různých částech České republiky se tedy budou 
moci vyskytovat např. různé hmatové úpravy, odlišné velikosti bezbariérových toalet. Je zásadní, 
aby platily nějaké obecné zásady, v některých oblastech by pak uvedené subjekty mohly vytvořit 
vlastní předpisy. 

Petr Novák dodal, že toto ustanovení v původním vládním návrhu zákona obsaženo nebylo, bylo 
přidáno až při projednávání v parlamentu. Města uvedené předpisy vydat nemusí, nebo je mohou 
vydat jen pro dílčí problematiku.  

e) Koronavirus a OZP 

Aktuální informace byly poskytnuty v rámci kontroly plnění Úkolu z 5/21: Zpřístupnění Centrálního 
rezervačního systému. 

f) Průběžná informace o fungování pracovní skupiny k Easy to read 

Šárka Janáč Kochmanová sdělila, že je naplánováno další jednání pracovní skupiny na 3. března 
2022, program ještě bude upřesněn. Ráda by projednala úkoly z Národního plánu týkající se 
zajištění základních informací o úřadu v podobě Easy to read, je potřeba rozsah těchto povinností 
upřesnit. Vzdělávání v této problematice probíhá, první kurz byl již realizován, a to online formou.  

Michal Rada uvedl, že se tato problematika dotýká i vyhlášky č. 515/2020 Sb., je proto potřebné 
přizvat k relevantním jednáním také odborníky z této oblasti. Celá sada by mohla být stažena např. 
z registru práv a povinností. Možným kontaktem by mohl být Jan Tretera či pan Brda z odboru 
eGovernmentu. 

4. Parametry na posuzování přístupnosti veřejných budov (realizace opatření 
2.1.2 Národního plánu podpory rovných příležitostí pro osoby se zdravotním 
postižením na období 2021-2025) 

Nicole Fryčová upozornila na termín plnění daného opatření do konce roku. Je proto nezbytné určit 
odpovídající parametry, které by bylo vhodné prodiskutovat. 

Petr Novák uvedl, že je potřeba u posuzování stávajících staveb uživatelský vstup jako podklad 
pro tvorbu potřebných parametrů. To by však bylo možné pro běžné stavby, nikoli např. stavby 
vězeňské. 

Pavel Ptáčník poukázal na skutečnost, že výstupy spolků nejspíše nebudou závazné pro tvorbu 
analýzy. Resorty však musí vědět, podle jakých pravidel mají mapování realizovat. Na mapování 
by pak měla navazovat další opatření. 

Dagmar Lanzová zmínila existenci metodiky, která však pokrývá pouze problematiku osob 
s pohybovým postižením, je zaměřena uživatelsky, nekopíruje tedy vyhlášku. Je to proto stále se 
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vyvíjející dokument. Nadstavbou mapování může být i návrh na úpravu stávající stavby tak, aby 
splnila legislativní požadavky přístupnosti. U osob se zrakovým nebo sluchovým postižením 
obdobná metodika neexistuje. 

Pavel Ptáčník uvedl, že představa o řešení daného úkolu není taková, že budou najímání externí 
posuzovatelé. Resorty by např. prostřednictvím investičního odboru samy interně zhodnotily, 
v jakém stavu budova je, a na základě zjištění by bylo naplánováno, jaké úpravy by měly být 
provedeny. Zmíněná metodika je užitečná pro uživatele, ale samotné resorty by z ní nevycházely. 

Nicole Fryčová k tomuto dodala, že nebude možné z finančních a personálních důvodů 
v možnostech úřadů, aby analýzu provedl externista, jelikož takto akreditovaných lidí je velice málo 
(cca 10) a celý proces hodnocení by mohl trvat i roky. Technické požadavky by byly stanoveny tak, 
aby je byl schopen posoudit i zaměstnanec ministerstva.  

Iva Matějková uvedla, že za MK by byl problém zejména u příspěvkových organizací, které mají 
hodně budov, hodně z nich je historických (hrady, zámky, skanzeny), často se také jedná 
o pronájem. Uvítají tedy základní parametry, které by měly být u budov sledovány.  

Dagmar Lanzová uvedla, že naznačeným postupem půjde o degradaci bezbariérového užívání 
staveb, kdy osoby zcela neznalé a nezodpovídající za problematiku budou hodnotit přístupnost 
stavby a navrhovat stavební úpravy pro zpřístupnění stavby. 

Petr Novák uvedl, že by bylo vhodné mít více úrovní přístupnosti: přístupná, částečně přístupná 
včetně popisu a nepřístupná. Zjednodušený seznam parametrů již existuje pro osoby se zrakovým 
a sluchovým postižením, na základě předchozího Národního plánu, ze kterého daný úkol vyplynul, 
byl úkol hodnocen jako splněn. Odkazováno by mohlo být v části pro osoby s pohybovým 
postižením na metodiku skupiny pro mapování, parametry pro osoby se zrakovým postižením by 
mohly být vytvořeny ve spolupráci se SONS (např. několik prvků, u kterých by bylo možné uvést 
ano/ne). Obdobně by se pak postupovalo ve spolupráci s ASNEP pro osoby se sluchovým 
postižením. Dále zdůraznil, že ke všem stavbám není možné přistupovat stejně.  

Nicole Fryčová tento bod jednání uzavřela s tím, že téma bude předmětem samostatného jednání 
tak, aby mohla být analýza do konce tohoto roku hotová. 

Úkol: Svolat jednání k návrhu parametrů přístupnosti budov. Odpovědný: VVOZP 

5. Úkoly z Národního plánu podpory rovných příležitostí pro osoby 
se zdravotním postižením na období 2021-2025 s datem plnění v roce 2022 
(diskuse) 

Nicole Fryčová sdělila, že úkoly s datem plnění v roce 2022 byly rozeslány v materiálu v polovině 
února 2021. 

K tomuto bodu se rozprava nekonala.  

6. Spisová služba a přístupné dokumenty (prezentace Michala Rady) 

Michal Rada ve stručnosti uvedl, že od 1. února 2022 platí novelizovaná vyhláška o podrobnostech 
výkonu spisové služby, která zavádí nové povinnosti včetně povinnosti zajistit přístupnost 
dokumentů. Všechny dokumenty již musí být v digitální podobě, musí tedy mít textovou vrstvu. 
Na příštím jednání bude prezentována první verze metodiky.   

Bod bude znovu zařazen na další zasedání, na kterém bude představena nová metodika 
i prezentace plánovaná na toto jednání. 
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7. Různé 

Štefan Čulík podal informaci o tom, že Úřad vlády zpracovává rámcovou pozici za ČR týkající 
se deklarace digitálních principů. Materiál bude obecnější a týká se i problematiky přístupnosti. 
Je možné zasílat k jeho obsahu náměty.  

 
Na závěr Nicole Fryčová poděkovala za účast a jednání ukončila. 
 
 
 
V Praze dne 01.02.2022 
 
 
Zapsala:   Blanka Espinoza 
 
 
Schválila:  Nicole Fryčová 
    předsedkyně Odborné skupiny 
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